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      يعد أسلوب التحليل احد أدوات المدرب في التعرف على نقاط القوة والضعف لدى كل لاعب، وكيفية تلافي الأخطاء التي يقع بها أثناء الأداء ومن جهة أخرى , فأسلوب التحليل مهم للاعب , اذ من خلال التحليل سوف يتم تحديد القدرات التي يتمتع بها كل من المدرب واللاعب وكذلك يتم إمكانية التقدم بأسلوب علمي مدروس , وأيضا يساعد في تقويم المستوى البدني والمهارى والخططي والنفسي والقدرات التدريبية للمدرب لكي يتلافى المدرب المعوقات ويجعلها تسير نحو المسار الصحيح للارتقاء بالمستوى الجيد ومن ثم تحقيق الانجاز العالي .

    ومن هنا جاءت أهمية البحث في تحليل الهجوم البسيط ومعرفة أسباب عدم نجاحه وإعطاء صورة واضحة للمدرب واللاعب عن مستوى الأداء ونقاط القوة والضعف.

   وهدفت الدراسة الى التعرف على العلاقة بين أسباب فشل الهجوم البسيط ومستوى الأداء المهاري لدى لاعبات سلاح السيف. وتم اختيار المنهج الوصفي بالأسلوب التحليلي ذو العلاقات الارتباطية على اللاعبات المشاركات في منافسات الدوري العراقي .والأندية هي(الجيش ، فتاة بغداد ، فتاة ديالى ، الاثوري ، الارمني ، كلدان سليمانية ) وعددهن 18 لاعبة , اذ تم تصوير مباريات لاعبات سلاح السيف في بطولة العراق للمبارزة بعد ذلك تم عرض التصوير على ثلاث حكام وتم جمع آراءهم حول أسباب فشل الهجوم البسيط ومن ثم تم تقييم مستوى أداء الهجوم البسيط, وجمع النتائج لغرض تحليلها ومعالجتها إحصائيا. 

  فتبين ان عدد المنافسات في سلاح السيف العربي  (54) منافسة وعدد الهجمات الناجحة (455) هجمة , فيما كان عدد الهجمات الناجحة البسيطة (451) هجمة وعدد الهجمات الناجحة المركبة (4) هجمات ، وقد بلغ عدد الهجمات الفاشلة (432) هجمة ، وكان عدد الهجمات من طرف لاعبة واحدة فقط (23) هجمة .كذلك تبين وجود علاقة ارتباط معنوية بين أسباب فشل الهجوم البسيط ومستوى الأداء المهاري لاعبات سلاح السيف, اي أن كل خطأ تقوم به اللاعبة هو نتيجة الأداء الغير صحيح أو ضعف بالأداء المهاري . 

    كما وجدت الباحثتان (عدم ضبط مسافة التبارز) أكثر تكرار من بين الأخطاء ثم يأتي بعده خطأ (بدأ الهجوم البسيط والذراع المسلحة مثنية).
    لذا توصي في ضرورة اعتماد أسلوب التحليل للمباريات لمعرفة نقاط القوة والضعف لدى اللاعبات .
Abstract 
The reasons for the failure of simple assault and its relationship to the level of performance skill players weapon sword 
PHD. Fatima AbdMalih           Noor Sattar Ali Akbar 

      The method of analysis is one of the tools the coach to identify strengths and weaknesses of each player, and how to avoid mistakes that in the course of performance on the other hand, Voslob analysis is important for the player, as through the analysis will determine the capacity enjoyed by both the coach and player, as well as being the possibility of progress in a scientific manner thoughtful, and also helps in the evaluation of physical and skill level and tactical, psychological and training capacity of the coach in order to avoid obstacles and make the coach is moving towards the right track to improve the good level, and then an investigation to complete higher education. 
    Hence the importance of research in the analysis of simple attack and not know the reasons for its success and give a clear picture of the coach and the player on the level of performance, strengths and weaknesses. 
   The study aimed to identify the relationship between the reasons for the failure of the attack, the simple and the level of performance to the players weapon sword. Was chosen as the descriptive style analytical with ties connectivity to the players participating in league competitions in Iraq. And clubs are (Army, Girl Baghdad, a girl of Diyala, Athuri, Armenian, Chaldean Sulaymaniyah) and their number 18 player, as it was filmed games for the players weapon the sword in the championship Iraq duel After that has been filming on three governors were gathering their views on the reasons for the failure of the attack was simple, and then evaluating the performance of simple assault, and collecting the results for the purpose of analysis and statistically treated. 
  So it is clear that the number of competitions in the weapon sword Arab (54) competition and the number of successful attacks (455) attack, while the number of successful attacks simple (451) attack and the number of successful attacks on the vehicle (4) attacks, The number of failed attacks (432) attack, and was the number of attacks by the player and only one (23) attack. as well as show a correlation was found between the reasons for the failure of the attack, the simple and the level of performance of the players weapon sword, that is all wrong to play the player is the result of performance of improper or poor performance skills. 
    Researchers also found (not controlling the distance jousting) more frequent among the errors, and then comes after the error (simple assault began and the armed wing bent). 
    Recommends, therefore, the need to adopt a method of analysis for the games to know the strengths and weaknesses of the players. 
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